
SDK UŠO – Špindlerův Mlýn 17. 5. 2012 
 

Přítomni: Zdeněk Špička, Břetislav Uhříček, Stanislav Jarý, Drahoslav Krejza, Jaroslav 

Procházka 

 

Z jednání:  

 

1) Kvóty pro Velké finále Ligového poháru UŠO 2013 

SDK schválila kvóty, které byly navrženy sekretářem a k připomínkování poslány na 

jednotlivé sekretariáty. Ze strany krajských sekretariátů nebyly žádné výhrady. 

 

Kvóty – shrnutí 
VF 
Poháru 
UŠO 2013 

  

Střední Čechy 4   

Ústecký kraj 4   

Královehradecký kraj 4   

Jihomoravský kraj 2   

Olomoucký kraj 3   

Jihočeský kraj 3   

Moravskoslezský kraj 3   

Pardubický kraj 2   

Karlovarský kraj 2   

Plzeňský kraj 2   

Zlínský kraj 1   

Liberecký kraj 1   

Vysočina 1 
  

 

 

2) Doplnění a upřesnění pravidel pro sezónu 2012/2013 

 Ligové soutěže UŠO (HLS a LSŽ) hrané ligovým či turnajovým způsobem musí 

být zahájeny nejpozději 15. Prosince příslušného kalendářního roku. V případě, že 

se tak nestane, nebudou týmy takové soutěže, resp. ligové skupiny, připuštěny 

k nadstavbovým soutěžím UŠO republikového charakteru. 

 V utkáních MČR a v nejvyšších krajských soutěžích LSŽ je od příští sezóny 

stanoven, jestliže SDK neudělí kraji na jeho žádost výjimku, jako základní model 

utkání hraný na 10 zápasů. Utkání v krajských soutěžích lze dle uvážení kraje 

odehrát v jedné ze tří specifikací – 10 zápasů hraných na 2 VL, 10 zápasů hraných 

na 2 HL, utkání na 10 zápasů hraných na 2 VL jen do vítězného bodu (remíza je 

přípustná). V turnaji MČR se ve skupinách i v play off budou hrát utkání do 

vítězného bodu. Ve skupinách je remíza přípustná, v play off rozhoduje za stavu 

5:5 týmová hra 701 DO na 1 leg.  

 

3) Jaroslav Procházka jménem Středočeského kraje požádal o výjimku dle bodu 2). SDK 

souhlasí s tím, aby utkání hraná v soutěžích LSŽ ve Středních Čechách byla doplněna 

o jedenáctý zápas, kterým bude cricket dvojic.  

 

4) Petice hráček LSŽ Středočeského kraje 



SDK se seznámila s peticí. Vzhledem k tomu, že se petice týkala výše uvedených 

bodů, vzala SDK petici „pouze“ na vědomí. 

 

5) Protest – proti regulérnosti soutěží LSŽ v některých krajích 

 Členové SDK se seznámili s protestem, který byl podložen složením kauce. 

Zároveň se seznámily se stanovisky zástupců krajů „napadených“ v protestu. Text 

protestu, stejně jako stanoviska krajů k němu, jsou přílohou tohoto zápisu.  

 Soutěže Plzeňsko jih 

SDK považuje termín zahájení soutěže za nevhodný, ovšem jinak je regulérnost 

soutěže nezpochybněna. Pravidla ve svém stávajícím znění jasně formulují 

termíny pro turnajový způsob, ovšem klasický ligový model nebyl tak striktně 

ošetřen. I proto se do nových pravidel doplňuje znění z bodu 2), který se netýká 

jen LSŽ, ale bude mít obecnou platnost. SDK na základě posouzení všech faktů 

zkonstatovala, že soutěž proběhla regulérně. Přesto je třeba upozornit sekretáře, 

aby v podobných situacích, kdy není jednoznačný výklad, postupoval s daleko 

větším citem pro věc, aby nedocházelo ke zbytečnému zpochybnění soutěže. 

 Pardubicko jih 

SDK zjistila, že utkání byla hrána ve skutečnosti na 10 utkání, ale sekretář 

nezvládl nastavení softwaru a výsledky byl nucen přepočítávat do klasického 

ligového modelu.  

SDK zjistila i další pochybení sekretariátu. Termíny jednotlivých kol 

nekorespondovaly se skutečností. 

Nejzásadnějším problémem je skutečnost, že ze tří týmů v soutěži má jen jeden 

platnou soupisku s právem nastoupit do utkání. Vítěz soutěže má na soupisce jen 

jednu hráčku. Dle platných a nezpochybnitelných pravidel nemohlo proběhnout 

jediné utkání.  

SDK ROZHODLA, ŽE TATO SOUTĚŽ JE NEREGULÉRNÍ A NEBUDE 

VEDENA DÁLE V SEZÓNĚ 2011/2012 JAKO ŘÁDNÁ SOUTĚŽ UŠO.  

SDK vidí zásadní nedostatky v práci sekretariátu, který hrubým způsobem 

podcenil přístup k dané soutěži a zásadním způsobem přispěl k tomuto rozhodnutí. 

Jsou-li pravdivé uvedená fakta ve vyjádření sekretariátu, nemohla být soutěž ani 

rozlosována a zahájena. 

SDK upouští od udělení trestu sekretáři, jelikož ten byl odvolán z funkce již 

z rozhodnutí VV UŠO. Jestliže budou v práci sekretariátu hrubé nedostatky i 

s novým sekretářem v následující sezóně, navrhne SDK zrušení sekretariátu a 

přechod soutěží pod správu sekretariátu Pardubicko západ 

 Jihomoravský kraj 

Utkání byla hrána na 18 zápasů z rozhodnutí sekretariát. Vzhledem k formulaci 

pravidel pro tuto sezónu nepovažuje SDK tento krok za porušení pravidel. Jinak 

tomu bude již v sezóně následující. 

Termíny utkání neodpovídají datu založení týmů v systému. To zásadním 

způsobem zpochybňuje soutěž. 

Soupisky všech týmů obsahují jen jedno jméno. Soupisky jsou tedy neplatné a 

utkání podle pravidel neměla vůbec proběhnout.  

SDK sice oceňuje sebereflexi sekretariátu a uvědomuje si, že samotné hráčky 

budou cítit křivdu, jelikož čistě z lidského pohledu byla zásadní chyba na straně 

sekretariátu. Přesto je povinností vedoucích a kapitánek ověřit si platnost nejen 

vlastní soupisky, ale i soupisky soupeřek. Kdyby se tak stalo, byla by tato situace 

řešena včas a zřejmě vyřešena ku prospěchu hráček. V této chvíli a vzhledem datu 

a již odehrání celé soutěže a s ohledem na ostatní krajské soutěže, které jsou 



regulérní, nemá pro hrubé porušení pravidel SDK jinou možnost, než byla 

uplatněna v soutěži Pardubicko východ. 

SDK ROZHODLA, ŽE TATO SOUTĚŽ JE NEREGULÉRNÍ A NEBUDE 

VEDENA DÁLE V SEZÓNĚ 2011/2012 JAKO ŘÁDNÁ SOUTĚŽ UŠO.  

SDK přihlédla k faktu, že sekretariát si je vědom svých zásadních pochybení, 

proto volí trest na samé spodní hranici dle disciplinárního řádu. 
D.2. Provinění rozhodčích a funkcionářů: 
2. Nedbalý výkon funkce, zvláště má-li za následek neregulérní průběh zápasu, utkání …: 
a) veřejné napomenutí a podmínečné zastavení činnosti nebo výkonu funkce na 6 měsíců 
s odkladem na 12 měsíců 

 Protest považuje SDK za oprávněný, proto kauce bude vrácena v plné výši. 

 

SDK si je vědoma, že nemohla rozhodnout tak, aby rozhodnutí bylo přijato všeobecně 

kladně. Jakékoliv rozhodnutí by bylo jednou ze stran považováno za nespravedlivé. 

Soutěže UŠO ovšem již nejsou pouhou lidovou zábavou, ale jsou plnohodnotným 

sportovním kláním. A to zvláště v soutěžích, ve kterých jde o postup na MČR. 

Pravidla musí platit pro všechny. Pro všechny účastníky stejně přísně, či stejně mírně. 

Mírný výklad pravidel plný ústupků není tím, co SDK chce a bude podporovat. Pro 

rozvoj soutěží a jejich vnímání je nezbytné, aby rozhodnutí SDK byla přísná, ale 

spravedlivá. Spravedlivá v tom, že přísnot bude uplatňována na všechny účastníky 

soutěží stejnou měrou. Jakékoliv kličkování, hledání lidský mírných kompromisů je 

cestou ke sportovnímu úpadku soutěží. To je v době, kdy UŠO činí vše proto, aby bylo 

silnou a jednotnou organizací se silným sportovním zázemím s nabídkou kvalitních 

soutěží, nepřijatelné. SDK věří, že dámy ani sekretariáty nevzdají svou snahu o rozvoj 

LSŽ, a že se v sezóně příští nebudou opakovat chyby sekretariátů a ani podcenění ze 

strany samotných týmů. Sekretáři jsou omylní. Proto pravidla mají řadu mechanismů, 

která umí omyly objevit, jestliže si povinnosti z pravidel vyplývajících budou plnit 

hráči, kapitáni a vedoucí družstev. Přáním všech by mělo být, aby se podobná situaci 

již nikdy neopakovala.  

 

Zapsal : B. Uhříček 

Ověřil : D. Krejza a Z. Špička 

 

 

Protest: 

 

Věc: Prošetření regulérnosti Ligové soutěže žen 2011/2012 ve všech krajích ČR . 

 

Dobrý den, 

 

Zastupuji 9 vsetínských ligových družstev žen, které hrají pravidlenou ligovou soutěž ve 

Zlínském kraji a jejichž snahou je postoupit na Mistrovství ČR družstev žen a bojovat o titul 

Mistr ČR UŠO družstev žen. Vzhledem ke skutečnosti, že Mistrovství družstev se blíží a do 

konce soutěže zbývají v naší oblasti 2 ligová kola, se na mne obrátily kapitánky některých 

ligových týmů s dotazy, týkající se počtu postupujících týmů na MČR a také na model soutěže. 

Společně jsme se sešly včera na turnaji a u internetu hledaly nejen počty postupujících, ale 

také možné soupeře. Kontrolou oblastí a družstev jsme narazily na skutečnost, že v Plzeňském 

kraji - jih se začala hrát ligová soutěž družstev žen až 24.3.2012. Docela to byl pro nás šok, 

když nám bylo řečeno na začátku ligové sezóny 2011/2012, že liga žen se musí hrát 

turnajových způsobem a nebo jako pravidelná ligová soutěž, vždy však podzim a jaro. To jsme 

nemusely hrát celou sezónu a stačilo nám se sejít párkrát před mistrovstvím.  



Jako další a daleko závažnější problém však vidíme, jakým způsobem se hraje ženská liga 

družstev v Jihomoravském kraji. Tam jsou uvedena tři družstva, která k 9.5.2012 neměla 

odehráno víc než jedno kolo a navíc při kontrole soupisek se nám objevilo pouze jedno jméno 

u každého týmu. Pravidla snad mluví jasně pro všechny. Nebo jen pro některé?  

 

viz Pravidla pro soutěž družstev UŠO 

 

O. Soutěž ženských družstev 

O.1. Pro ligovou soutěž žen platí všeobecně výše uvedená ustanovení s těmito změnami a 

odchylkami: 

· Hráčka může hrát současně hlavní ligovou soutěž a ligovou soutěž žen 

· Min. počet hráček na soupisce jsou tři, maximální počet není omezen. 

· K utkání nastupují v základní sestavě 3 hráčky 

· Technické podmínky pro soutěže v krajích určují krajské sekretariáty 

O.2. Družstvo musí k utkání nastoupit nejméně v počtu 2 hráček. V zápise z utkání zůstává 

neobsazena pozice č.3 . 

O.3. Utkání při MČR tvoří 10 zápasů ve hře 501 DO na dva vítězné legy. Devět singlů 

systémem každá s každou a 

jeden zápas dvojic – liga, ve kterém může dvojice nastoupit v jakémkoliv složení včetně 

náhradnic, aniž by to bylo 

považováno za střídání. 

O.4. Na MČR se mohou nominovat jen družstva z dlouhodobých ženských soutěží. Min. počet 

družstev pro 

dlouhodobou soutěž jsou 3. Dlouhodobá soutěž se může odehrát i turnajovým způsobem v 

případě, že se uskuteční 

alespoň 2 turnaje v první polovině 2 ve druhé polovině sezóny. 

 

B.2.6. Min. počet hráčů na soutěžní soupisce k datu zahájení soutěže musí být u HLS a LPU 

čtyři a u LSŽ a LSM tři.  

 

Podobná situace s neúplnými soupiskami je například i v Pardubickém kraji - východ, kde 

hrají také 3 družstva a u jednoho z nich (Dračice Mikuleč) není na soupisce ani jedna hráčka 

!!! a u druhého je také pouze 1 hráčka. My tady bojujeme o postup na MČR, věnujeme se 

tréninku a nakonec budeme hrát s družstvem, které se nominovalo s jednou hráčkou v týmu 

nebo vůbec s žádnou??? Jak je možné, že vůbec hrají, když to pravidla zakazují a jsou dány 

minimální počty hráčů? Jak je možné, že se “hrála” utkání družstev, když hned v záhlaví je 

uvedeno, že kapitánky podpisem stvrzují, že oba týmy splňují podmínky stanovené pravidly a 

soutěžním řádem UŠO? Nepůsobí to na Vás jako prachsprostý podvod? Na nás ano. Žádáme 

tímto o důkladné prošetření a písemné vyjádření k těmto problémům v co nejkratší lhůtě.  

 

Máme za to, že soutěž žen není jen taková náplast pro nás ženy, které nehrajeme Hlavní 

ligovou soutěž anebo jsme mezi náhradnicemi. Považujeme Ligovou soutěž žen za stejně 

plnohodnotnou jako jsou ostatní soutěže. Konkrétně u nás v naší oblasti se soutěži žen 

věnujeme s velkou intenzitou, která stojí nemalé nároky na čas a peníze. Během dvou let jsme 

rozšířily ligu na devět družstev, ale jak si máme vysvětlit to, co se nám před pár hodinami 

odkrylo na oficiálních stránkách UŠO? Pevně věříme, že naše žádost bude projednána na 

příslušných místech a bude sjednána náprava. Kopie soupisek a ligových tabulek máme 

vytisknuté a můžeme Vám je zaslat. Osobně si myslíme, že stačí, když se podíváte na veřejné 

stránky UŠO a ihned uvidíte to, co nás včera doslova šokovalo.  

 



Za družstva hrající ligovou soutěž žen ve Zlínském kraji Jana Bayerová -  Vsetín 10.5.2012  

 

 

 

Stanoviska sekretariátů: 

 

Plzeňský kraj měl rozlosováno od prosince 2011, poté co jeden z týmů odstoupil ze soutěže, 
by byla soutěž neregulérní, jelikož by byly jen dva týmy, proto jsme nabídli účast týmu z 
Chodova, který chtěl hrát až příští sezonu. Po dohodě se všemi ženskými týmy byla soutěž  
přelosována. Díky tomu se tedy soutěž odehrála v termínech, jaké jsou. Chápu že tím mohla 
nastat kolize podzim - jaro , ale nemyslím že je to jen jakási jako soutěž, pokud jsou odehrána 
všechna kola tak jak mají a týmy proti tomu nemají námitek. Kasper 
 
Vyjádření JMOŠS k protestu týkajícího se ženské ligy. 

 

Poprvé v historii se nám v rámci JMOŠS podařilo zřídit ženskou ligu. Rádi bychom 

pokračovali v budoucnu s větším počtem družstev než 3. jak tomu bylo v této sezóně. Protest 

vznesený ze Vsetínské ligy chápu jako částečně oprávněný. V rámci JMOŠS jsem se dopustil 

dvou chyb. Chybou první bylo nevytvoření soupisek družstev.Druhou chybou byl hrací systém 

na 18.utkání, který jsem zavedl z důvodu účasti 3.družstev a možnosti více si v jednotlivých 

utkáních zahrát. U všech odehraných zápasů jsem byl osobně přítomen a mohu potvrdit jejich 

regulérnost. Pokud se SDK rozhodne k nějakým sankcím, žádám vás touto cestou aby byly 

směrovány k mé osobě a ne k družstvu které si nominaci na MČR vybojovalo. Za chyby výše 

zmíněné se cítím plně zodpovědný. 

      S pozdravem Michal Pokorný předseda JMOŠS. 

 

Reaguji na dotaz k ženské lize Pardubicko východ, 

Dračice Mikuleč (žádná hráčka) a Red bull Pomezí (1 hráčka), problém je v tom ,že hráčky 

do dnešního dne nedodaly fotografie, proto se na soupisce neobjevují. To je celý problém. 

Jsme malá oblast a máme tudíž jen 3 týmy v ŽL, ale všechny tři týmy si této účasti váží a 

bojují opravdu poctivě o tom svědčí myslím i to ,že letos si účast na MČR vybojoval jiný tým 

než loňský rok. Díky změně v Prg Leguan (dříve se na soupisce neobjevovali hráči/ky ,kteří 

neměli zaplacené reg. poplatky, dnes i ti co nemají fotku) nastal tento problém, který však 

bude do příští sezony 100% vyřešen. Shrnutí: problém je v tom, že hráčky nedodaly fotografie 

(i po urgencích). 

Kučera František 

 

 

 

 


